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دکتر ابراهیمی در همایش علمی پژوهشی 
باشگاه پژوهان بانک سپه

پژوهش های کاربردی و همراستا با 
برنامه تحول راهبردی کلید پیشرفت 

بانک سپه است 

مدیرعامل بانک سپه در نخستین همایش علمی 
پژوهشی باشگاه پژوهان در جمع پژوهشگران 
برتر بانک، بر لزوم انجام پژوهش های کاربردی 
تحول  برنامه  و  چشم انداز  سند  با  همراستا  و 

راهبردی بانک تأکید کرد. 
مدیرعامل بانک سپه در نخستین همایش علمی 
پژوهشی باشگاه پژوهان در جمع پژوهشگران 
برتر بانک، بر لزوم انجام پژوهش های کاربردی 
تحول  و برنامه  چشم انداز  سند  با  و همراستا 

راهبردی بانک تأکید کرد.
سپه،  بانک  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
دکتر آیت اله ابراهیمی مدیرعامل بانک سپه در 
نخستین همایش علمی پژوهشی باشگاه پژوهان 
که با موضوع راهکارهای بهبود و ارتقای حساب 
گرامیداشت  مناسبت  به  جاری  قرض الحسنه 
توسعه  لزوم  بر  شد،  برگزار  پژوهش  هفته 
پژوهش های  و انجام  و تحقیقات  مطالعات 
کاربردی و همراستا با سند چشم انداز و برنامه 

تحول راهبردی بانک تأکید کرد.
دکتر ابراهیمی پژوهشگران را عامل پیش برنده 
تمرکز  بر ضرورت  تأکید  و با  کرد  عنوان  بانک 
و الگوهای  بر کارآمدترین روش ها  پژوهشگران 
موفق داخلی و جهانی، گفت: توجه به خواست 
مشتری به ویژه نسل جوان، توسعه و تعمیق 
رده های  تمامی  در  و تحقیقات  مطالعات 
عملیاتی  و قابلیت  کشور  سطح  در  کارکنان 
شدن پژوهش ها با تمرکز بر موضوعات کلیدی 
در حوزه  بانک سپه  های  اولویت  مهمترین  از 

پژوهش است.
دکتر ابراهیمی از تهیه و انتشار مجله علمی 
خبر  نزدیک  آینده  در  سپه  بانک  پژوهشی 
پژوهشگران  توسط  که  مقالاتی  و افزود:  داد 
قابلیت  بایست  تهیه می شود، می  بانک سپه 
باشد  داشته  المللی  و بین  داخلی  منبع پذیری 
نام  تواند موجب درخشش  و این موضوع می 

بانک سپه در تراز جهانی شود.
سپه  بانک  در  پژوهش  موجودِ  ظرفیت  وی 
کلیدی  مسائل  حل  برای  استثنائی  فرصتی  را 
تحول  برنامه  کرد:  و خاطرنشان  برشمرد  بانک 
راهبردی، برنامه ای جامع و مبتنی بر علم روز 
است، بنابراین همکاران باید برای عملیاتی کردن 
این برنامه به فناوری های نوین، موضوعات جدید 

و روز دنیا مسلط باشند.
دکتر ابراهیمی در ادامه تصریح کرد: تحقیق 
قرار  سپه  بانک  نخست  اولویت  در  و مطالعه 
انسانی  با تکیه بر سرمایه  باید  این رو  از  دارد؛ 
به  دستیابی  در  را  بانک  استعداد،  و با  جوان 

قله های بلند موفقیت و پیشرفت یاری کنیم.
وی در پایان از مدیران مناطق سراسر کشور که 
به صورت برخط )آنلاین( در این همایش شرکت 
داشتند، خواست تا در ماه های باقیمانده تا پایان 
سال به اهداف اولویت دار ابلاغی تمرکز داشته 

باشند.
باشگاه  پژوهشی  علمی  همایش  نخستین 
حسینی  دکتر  حضور  با  سپه  بانک  پژوهان 
عامل،  هیئت  اعضای  مدیرعامل،  قائم مقام 
به صورت  بانک  برتر  و پژوهشگران  مدیران 
حضوری و آنلاین روز پنج شنبه 30 آذر ماه در 
محل ساختمان شهید قاسم سلیمانی بانک سپه 

برگزار شد.

حضور فعال شرکت بیمه تعاون در 
نخستین نمایشگاه ایران کمیکال

شرکت بیمه تعاون با هدف معرفی خدمات 
بیمه ای خود در نخستین نمایشگاه ایران کمیکال 
)صنایع پایین دستی پتروشیمی و مواد شیمیایی( 

حضور یافته است. 
به گزارش روابط عمومی بیمه تعاون به به نقل 
از پایگاه خبری خرد و کلان، این نمایشگاه که 
روز ۲ دی ماه ۱۴0۲ با حضور مدیرعامل شرکت 
بیمه تعاون، رئیس اتاق تعاون ایران، رئیس اتاق 
ایران، رئیس  اتاق اصناف  تهران، دبیر  اصناف 
اتحادیه صنف تهیه کنندگان و فروشندگان مواد 
شیمیایی و جمعی از فعالان و متخصصان این 
حوزه در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی 
تهران افتتاح شد، تا پنجم دی ماه ادامه خواهد 
رشته  همه  در  تعاون  بیمه  شرکت  داشت. 
مهندسی،  های  رشته  ویژه  به  ای  بیمه  های 
مسئولیت و آتش سوزی که کاربرد قابل توجهی 
شیمیایی  مواد  تولید  و  پتروشیمی  صنایع  در 
دارند، محصولات ویژه ای دارد که آنها را در این 
بیمه  غرفه شرکت  است.  کرده  ارائه  نمایشگاه 
تعاون در سالن شماره ۴0، با حضور نمایندگان 
برتر و اعضای فعال شبکه فروش، از ساعت ۸ تا 

۱۵ پذیرای مراجعه کنندگان است.
در این نمایشگاه که بیش از ۷0 شرکت فعال 
در حوزه صنایع پتروشیمی و تولید مواد شیمیایی 
عمان،  پاکستان،  کشورهای  از  نمایندگانی  و 
عراق، اقلیم کردستان و … در آن حضور دارند، 
ترین دستاوردها و خدمات در گروه های  تازه 
کالایی مواد پایه شیمیایی، پوشش های حفاظتی 
کشاورزی،  غذایی،  صنایع  شیمیایی،  صنعت 
تولید صنعتی )ساخت(، صنایع نساجی، چرم 
آرایشی  و  بهداشتی  و  سلولوزی  مصنوعی، 
تجهزات  و  پزشکی  تجهیزات  دارو،  همچنین 
نفتی،  مشتقات  و  ها  فرآورده  آزمایشگاهی، 
شیمیایی،  های  حلال  پارافینی،  های  فرآورده 
آلات  ماشین  پلاستیکی،  و  لاستیکی  پلیمرها، 
بازدیدکنندگان،  دید  معرض  در  تجهیزات  و 
متخصصان، فعالان و علاقمندان این حوزه قرار 

گرفته است.

قائم مقام مدیرعامل بیمه البرز در آیین 
گرامیداشت سی امُین سال تاسیس انجمن 

سراسری نمایندگان بیمه البرز:
بزودی از دو طرح ویژه در حوزه 
بیمه های زندگی در شرکت بیمه 

البرز رونمایی خواهد شد

مدیره  هیات  عضو  و  مدیرعامل  مقام  قائم 
امُین  سی  گرامیداشت  آیین  در  البرز  بیمه 
سال تاسیس انجمن سراسری نمایندگان این 
شرکت، گفت: بیمه البرز در 9 ماه سال جاری 
مدت  به  نسبت  درصد   ۱۱0 از  بیش  رشد  با 
مشابه سال قبل، ۱۴ هزار میلیارد تومان حق 
بیمه تولید کرده که بعد از لطف خدا مرهون 
بیمه  شرکت  عوامل  مستمرهمه  های  تلاش 
موفقیت  این  بابت  میدانم  لازم  و  بوده  البرز 
از خانواده بزرگ بیمه البرز در سراسر کشور 

تقدیر و تشکر نمایم.
به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل بیمه 
البرز، غلامرضا عزیزی با اشاره به این که انتخاب 
بهینه پورتفوی بیمه ای و توسعه فروش بیمه 
های خرد به ویژه بیمه های زندگی از سیاست 
است،  جاری  سال  در  البرز  بیمه  اصلی  های 
گفت: بر همین اساس سهم دو درصدی بیمه 
های زندگی در سال گذشته با رشدی چشمگیر  
به ۱۸ درصد در 9 ماه سال جاری افزایش یافت 

که بسیار ارزشمند است.
البرز  بیمه  مدیرعامل  مقام  قائم  گفته  به 
اقدامات  از  توانگری  افزایش  افزایش سرمایه و 
دیگر این شرکت در سال جاری است که سبب 
شده ظرفیت نگهداری ریسک بیمه البرز افزایش 

بیابد.
وی ظهور استارتاپ ها در صنعت بیمه را برای 
شرکت های بیمه فرصت دانست چرا که خرید 
و فروش آنلاین در جامعه به یک فرهنگ تبدیل 
شده که شرکت های بیمه هم نباید از این رویداد 
غافل شوند بلکه باید از این فرصت پیش آمده 

برای کسب موفقیت های بیشتر بهره ببرند.
البرز  بیمه  مطمینا  که  این  بر  تاکید  با  وی 
با قدمت 6۴ ساله و خوشنامی و توانگری می 
تواند در بازار آنلاین هم موفق باشد، ادامه داد:  
بیمه البرز نیز با هدف ارایه خدمات آنلاین شعبه 
برخط راه اندازی نموده است تا ۲۵00 نماینده این 
شرکت در کنار فروش سنتی به صورت آنلاین 

هم فروش بیمه نامه داشته باشند.
بیمه های  تاسیس شعب تخصصی  عزیزی 
زندگی را از دیگر برنامه های بیمه البرز عنوان 
کرد و گفت: شرکت های بیمه برای ماندگاری 
در بازار، چاره ای جز توسعه فروش بیمه های 
زندگی ندارند. شرکت بیمه البرز نیز توسعه بیمه 
های زندگی را در برنامه های اصلی و سیاست 
های کلی خود قرار داده و بر همین اساس اولین 
مجتمع تخصصی بیمه های زندگی را در استان 

فارس راه اندازی کرد.
ابراز  ضمن  همچنین  مدیرعامل  مقام  قائم 
خرسندی ازانسجام بی نظیر بین اعضای محترم 
هیئت مدیره و مدیریت محترم عامل از تلاش 
های شبانه روزی جناب آقای دکتر رضایی تجلیل 
نموده و گفت موفقیت شرکت در تمام  حوزه 
ها با تلاش همکاران در سایه راهبری و هدایت 

هوشمندانه ایشان بوده است.
وی همچنین از رونمایی از طرح های جدید 
البرز در کنار طرح  بیمه  بیمه های زندگی در 
شوکا ، خبر داد و تاکید کرد: در آینده به واسطه 
طرح های نوین بیمه البرز، قدم های بزرگی در 
توسعه بیمه های زندگی در صنعت بیمه کشور 

رخ خواهد داد.
این گزارش حاکی است آیین گرامیداشت سی 
کارفرمایی  صنفی  انجمن  تاسیس  سال  امُین 
نمایندگان بیمه البرز با حضور غلامرضا عزیزی، 
قائم مقام مدیرعامل و عضو هیات مدیره، مجید 
نادری و مجتبی قمری گل، اعضای هیات مدیره 
شرکت بیمه البرز و اعضای این انجمن صنفی 

برگزار شد.

۲9 آذر ماه مدیر کل دفتر بازبینی و دفتر حسابرسی 
گمرک در ابلاغیه ای به مدیران کل گمرکات اجرایی 
وزیران  توقف مصوبه هیئت  کرد که دستور  اعلام 
در مورد عوارض صادراتی فهرست مواد خام و نیمه 
خام، پیوست شیوه نامه اجرایی بند ز تبصره 6 قانون 
بودجه سال ۱۴0۲ کل کشور، لغو شده و بنابراین این 

قانون باید اجرایی شود. 
این البته در حالی است که در لایحه بودجه سال 
آینده بهره مالکانه و حقوق دولتی معادن ۱3.۴ درصد 
نسبت به سال جاری افزایش یافته و این در حالی 
است که در سال های اخیر موضوع افزایش درآمد 
دولت از معادن همواره مورد انتقاد فعالان معدنی 
بوده و حتی در مقاطعی این موضوع سبب تعطیلی 
معادن کوچک شده است. همچنین در این لایحه 
وزارت صمت موظف شده فهرست واحدهای فرآوری 
آتی در  پایان فروردین ماه سال  تا  را  مواد معدنی 
اختیار سازمان امور مالیاتی قرار دهد تا ارزش دقیق 
حقوق مالکانه معادن مشخص شود.افزایش درآمد 
دولت از بخش معدن در حالی در نظر گرفته شده 
محدودیت های  معتقدند  معدن  حوزه  فعالان  که 
موجود در تامین ماشین آلات معدنی، فعالیت های 
بخش معدن را با چالش مواجه کرده است. همچنین 
بخشی از معادن با با ظرفیت پایین فعالیت می کنند 

و حتی تعطیل شده اند.
از سوی دیگر به گزارش تجارت نیوز،  بر اساس این 
بند، با هدف حمایت از تولید و عبور از خام فروشی، 
صادرات مواد خام مشمول عوارض و مالیات می شود. 
بر اساس این دستورالعمل کلیه مواد و محصولات 
معدنی، صنایع معدنی فلزی و غیرفلزی، محصولات 
نفتی، گازی و پتروشیمی موضوع فهرست پیوست 
تصویب نامه مهر سال ۱۴0۱، مواد خام و نیمه خام 

محسوب می شوند.
با  مقابله  به  قانون  این  است  معتقد  دولت 
خام فروشی کمک می کند، اما مخالفان نظرات دیگری 
دارند. آن طور که مردادماه در یکی از نشست های 
کارگروه شورای گفت وگو مطرح شد، فعالان معدنی 
معتقدند در حوزه نفت، گاز و پتروشیمی، معدن 
و صنایع معدنی فلزی و غیرفلزی، طبق ماده )۲3( 
قانون احکام دائمی توسعه و ماده )3۷( قانون رفع 
عوارض  گونه  هر  وضع  رقابت پذیر،  تولید  موانع 
صادراتی بر کالاهای مجاز مازاد بر نیاز داخل ممنوع 
است، بنابراین وضع عوارض موجب آسیب رساندن 
اقتصادی،  فضای  ثبات  در  قانون گذار  هدف  به 
حمایت از تولید، ارزآوری و اشتغال می شود. آن ها 
و  خام  مواد  اعلامی  فهرست  معتقدند  همچنین 
در  تعیین شده  عوارض  و   ۱۴0۱ سال  در  نیمه خام 
سال ۱۴0۲ غیرکارشناسی است و حتی محصول های 
نهایی نیز مشمول این لیست شده اند و مفاهیم و 
تعاریف ارائه شده در خصوص مواد خام و نیمه خام 

نیز شفاف و دقیق نیست.
فهرست،  در  مندرج  محصولات  تولید  همچنین 
ذیل پروانه های بهره برداری صادره از مراجع قانونی 
انجام گرفته که در برخی از محصولات، مازاد بر نیاز 

داخلی تولید صورت پذیرفته و با عرضه در بورس 
صادر  تا  است  لازم  ندارد، بنابراین  مشتری  نیز 
شوند. اما اعلام عوارض سنگین ۲0 درصدی و بالاتر 
در صنایعی که سود آن ها معمولاً کمتر از این میزان 
است به منزله توقف تولید مازاد بر نیاز داخلی و 
و  تولید  در حوزه  بالادستی کشور  با سیاست های 
صادرات در تضاد است. اما در مجموع می توان گفت 
هنوز هم سرنوشت این قانون کامل مشخص نیست، 
چراکه در روزهای اخیر باز هم صدای اعتراض فعالان 
صنایع  فعالان  از  تعدادی  و  شده  اقتصادی  بلند 
دولت  رئیس  اول  معاون  از  نامه ای  طی  معدنی 
درخواست لغو یا اصلاح بخشنامه عوارض صادراتی 
را داشتند که در پی آن دفتر محمد مخبر نیز طی 
نامه ای از وزیرصمت درخواست »رسیدگی و اعلام 

نتیجه« کرده است.
پیشنهاداتی برای اصلاح عوارض صادراتی زنجیره 

فولاد
انجمن  مدیره  هیئت  شهرستانی، عضو  رضا 
تولیدکنندگان فولاد، در گفتگو با تجارت نیوز، اظهار 
کرد: به طور کلی باید برای کالایی که تولید مازاد 
دارد مشوق صادراتی و برای کالایی دچار کمبود 

است، تعرفه صادراتی در نظر گرفته شود. بنابراین 
با توجه به اینکه در آهن اسفنجی کمبود مشاهده 
می شود، باید برای صادرات این محصول تعرفه در 
نظر گرفته شود. به گفته وی تعرفه هم باید طوری 
در نظر گرفته شود که جلوی صادرات را بگیرد؛ 
چراکه در این حوزه تمرکز روی تکمیل زنجیره، ایجاد 
ارزش افزوده و اشتغال زایی است. او با اشاره به 
ضرورت تقویت صادرات در بخش هایی که مازاد 
تولید در کشور وجود دارد، تصریح کرد: اگر در این 
بخش ها تعرفه در نظر گرفته شود، چون عرضه 
بیشتر از تقاضاست، در داخل قیمت ها کاهش 
برای  می شوند.  متضرر  تولیدکنندگان  و  می یابد 
مثال به دلیل همین شرایط هر هفته سیر نزولی 
این  دیگر  از طرف  می افتد.  اتفاق  میلگرد  قیمت 
واحدهای تولیدی به دلیل همین تعرفه نمی توانند 
به  منجر  که  کنند  رقابت  صادراتی  بازارهای  در 
کاهش ارزآوری می شود که این اتفاق همین الآن 
هم رخ داده است. بنابراین به طور دوجانبه ضرر و 

زیان خواهد داشت.
به گفته شهرستانی در حال حاضر تولید گندله 
نسبتاً بالاست که فعلا نباید برای صادرات آن تعرفه 

در نظر گرفت و شمش هم نیازی به تعرفه ندارد. 
اما برای صادرات آهن اسفنجی و ورق باید تعرفه 
نظر گرفته شود و برای صادرات میلگرد هم به دلیل 
مثال  برای  شود.  تعیین  مشوق  باید  مازاد  داشتن 
ممکن است حدود ۲۸0 هزار تن میلگرد در بورس 
عرضه شود که نهایتا ۴0 هزار تن از آن خریداری 

می شود.
برای  متفاوت  عوارض  ابتدا  اینکه  بیان  با  وی 
بخش های مختلف در نظر گرفته شده بود، اما در 
دیوان عدالت اداری ابطال شد، تصریح کرد: پس 
محصولات  صادراتی  عوارض  اقتصاد  وزیر  این  از 
معدنی را دو درصد علی الحساب اعلام کرد. اما اصلا 
عوارض علی الحساب معنی نمی دهد و منجر به برهم 
ریختن قیمت تمام شده و تغییر سودآوری و مانع 
برنامه ریزی واحدهای بورسی می شود. بنابراین مقرر 

شد دوباره بخشنامه تغییر کند.
برای سنگ  ۱۵  باید  که  دارد  اعتقاد  شهرستانی 
درصد، گندله ۱۲ درصد، آهن اسفنجی ۱0 درصد، 
اسلب و بیلت صفر و ورق پنج درصد تعرفه صادرات 
در نظر گرفته و برای میلگرد و تیرآهن هم مشوق 

صادراتی تامین شود.

مکلف  پلاتین  و  طلا  مصنوعات  فروشندگان   ۱۴0۲ دی  اول  از 
شده اند به سامانه مودیان مالیاتی متصل شوند و صورت حساب های 
کنند،  بارگذاری  سامانه  این  در  را  جواهر  و  طلا  فروش  و  خرید 
سامانه ای که قرار است موجب شفافیت بیشتر در معاملات طلا 

شده و ابزاری باشد تا از فرار های مالیاتی جلوگیری به عمل آورد.
در روز های اخیر خبر افزایش ۲۵ درصدی مالیات طلا جنجال ها 
و نگرانی های زیادی را برای طلافروشان و مردم به همراه داشته 
است. این واکنش تا آنجا بود که رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران 
از کاهش تقاضا در بازار طلا خبر داد. حالا اگرچه سازمان امور 
مالیاتی کشور این خبر را تکذیب کرده و اعلام می کند که مالیات 
خرید طلا تغییری نداشته و صرفا قرار است که خرید و فروش 
در سامانه مودیان مالیاتی ثبت شود، اما سایه بی اعتمادی به این 
قانون جدید همچنان برقرار مانده و به نظر می رسد بازار طلا را که 
از ابتدای امسال در رکود به سر می برد بیش از پیش با مشکل 

مواجه کند.
از اول دی ۱۴0۲ فروشندگان مصنوعات طلا و پلاتین مکلف شده اند 
به سامانه مودیان مالیاتی متصل شوند و صورت حساب های خرید 
و فروش طلا و جواهر را در این سامانه بارگذاری کنند، سامانه ای 
که قرار است موجب شفافیت بیشتر در معاملات طلا شده و ابزاری 
باشد تا از فرار های مالیاتی جلوگیری به عمل آورد. اما چه می شود 
که حتی مصرف کنندگان خرد طلا نیز با اعلام این نوع از اخبار به 
تکاپو افتاده، از ثبت اطلاعاتشان در هنگام خرید ابراز نگرانی کرده، 

بازار را ترک و امنیت خود را در خطر می بینند؟
»محمد کشتی  آرای« نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران 
درباره تغییرات جدید به اقتصاد ۲۴ می گوید: در روز های گذشته 
تداخل دو اتفاق باعث شد که برداشت های غلطی از این ماجرا 
شود. یکی از آن اتفاقات بحث سامانه های فروشگاهی است، قانونی 
که خیلی وقت است مطرح بوده و از اول دی اجرایی شده است. 

سازمان امور مالیاتی صرفا دارد همان کار را می کند که در گذشته 
هم انجام داده است. تنها تفاوت این است که حالا قرار است خرید 
و فروش هایشان الکترونیکی شود و به جای فاکتور کاغذی، فاکتور 
الکترونیکی صادر می شود. قبلا معاملات هر سه ماه یکبار به طور 
اما الان مثل سایر  اموز مالیاتی داده می شد،  فصلی به سازمان 

اصناف باید به سامانه فروشگاهی وصل شود.
ثبت کد ملی در هنگام خرید طلا الزامی ندارد

رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران یکی از دلایلی که منجر به 
عدم  را  می شود  کسبه  و  مردم  سوی  از  شدید  واکنش های  این 
اطلاع رسانی درست و آماده نبودن بستر ها و همچنین ابهامات این 
قانون می داند. رصد دارایی ها و نامشخص بودن اعمال مالیات بر 
آن در آینده یکی از این موضوعات است. در ابتدای اعلام این خبر 
تصور شده بود که خریداران طلا در هنگام خرید باید کد ملی خود 
را ثبت کنند و در صورت ثبت نکردن، احتمالا در هنگام فروش آن 

مشکلاتی برایشان به وجود بیاید.
آنطور که کشتی  آرای به اقتصاد ۲۴ می گوید »مصرف کننده الزامی 

ندارد تا برای خرید طلای خود کد ملی ارائه کند«.
نگرانی طلافروشان به چه دلیل است؟

در سمت دیگر نگرانی کسبه است که به تازگی موظف شده اند 
در سامانه دیگری به نام سامانه جامع تجارت دارایی ها و معاملات 
خود را ثبت کنند. بر این اساس کسبه بازار طلای چند شهر از 
جمله تبریز تعطیل شد. محمد کشتی آرای، نایب رئیس اتحادیه 
طلا و جواهر تهران در این باره می گوید: سامانه دیگری که برای 
طلافروشان چالش برانگیز شده، بحث ثبت معاملات در سامانه 
جامع تجارت و ثبت موجودی کالاهایشان در آن است. دلیل آن 
هم عدم آشنایی است و الا هر واحدی و هر صنفی باید موجودی 

خود را ثبت کند.
به گفته او، در روز های گذشته اخبار مربوط به این دو سامانه 

تداخل پیدا کرد و منجر به برداشت های اشتباه شد و مردم نگران 
شدند که اگر بروند طلا بخرند باید مالیات بپردازند. ثبت کد ملی 
خریداران خرد قبلا هم بود و الان شما هر جایی بروید از آزمایش 
خون تا کار های بانکی کد ملی دریافت می شود. با این همه اعلام 
شده که مصرف کننده الزامی ندارد تا برای خرید طلای خود کد 

ملی ارائه کند.
کابوسی به نام مالیات

مشاغل  برخی  میان  در  مالیاتی  فرار های  گذشته  سال های  در 
موجب شد تغییراتی در سازوکار کسب و کار ها ایجاد شود تا به 
شفاف سازی هر چه بیشتر درآمد ها کمک کند. طبق آمار های رسمی 
سالانه بین ۵0 تا ۱00 هزار میلیارد تومان فرار مالیاتی در کشور اتفاق 
می افتد. به گزارش اقتصاد ۲۴، صنف طلافروشان نیز از این بابت 
همواره در مظان اتهام بوده  است. مالیات سرانه پرداختی این صنف 
به دلیل نبود سامانه ای که معاملات آن ها را شفاف کند،  در سال 
جاری کمتر از ۱۱  میلیون تومان بوده است. اجرای کامل سامانه 
مؤدیان از ابتدای دی ماه کمک می کند با اتصال به سامانه مؤدیان 
و شفافیت در بخش اجرت و سود طلافروشان، طبق قانون مصوب 
مجلس، اجرت ساخت و سود فروشنده شفاف شود.این وضعیت 
در حالی است که همزمان فشار مالیاتی بر افراد عادی جامعه از 
کارگر تا کارمندان و... هر سال زیادتر می شود. به همین دلیل است 
که نسبت به هر گونه اقدامی که به رصد بیشتر آنان منجر می شود 
واکنش نشان می دهند و گاها تلاش دارند تا خود را از تیررس نگاه 
سیاستگذار دور نگه دارند.  بی اعتمادی مصرف کنندگان برای خرید 

طلا را نیز شاید بتوان به شرایط تورمی کشورمرتبط دانست.
پول  ارزش  کاهش  با  افراد  از  بسیاری  شد  سبب  که  شرایطی 
ملی برای حفظ ارزش سرمایه خود طلا را به عنوان سرمایه ای امن 
برگزینند و حالا اخباری مانند ثبت اطلاعات در هنگام خرید  به 

نگرانی آن ها دامن زده است. 

معدن کاران به بخشنامه عوارض صادراتی معترض شدند

تهدید درآمدهای ارزی معادن 
گروه اقتصاد - ابلاغ دوباره بخشنامه عوارض صادراتی برای محصولات زنجیره تولید معدن و صنایع معدنی، اعتراض فعالان اقتصادی را به دنبال داشته 
و حالا قرار است وزیر صمت به این موضوع رسیدگی کند؛ چراکه فعالان معدنی انتقاداتی به این مصوبه دارند و معتقدند ممکن است منجر به کاهش 

ارزآوری شود. 

کابوس مالیات طلایی رخنه بی اعتمادی در بازار طلا 

در لایحه بودجه 
سال آینده 

بهره مالکانه و 
حقوق دولتی 
معادن 1۳.4 

درصد نسبت 
به سال جاری 
افزایش یافته 

که در سال های 
اخیر موضوع 

افزایش درآمد 
دولت از معادن 

مورد انتقاد 
فعالان معدنی 
بود و حتی در 
مقاطعی سبب 
تعطیلی معادن 

کوچک شد

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار از آغاز همکاری با مجموعه پلیس امنیت اقتصادی 
خبر داد و اظهار داشت: بر اساس تفاهم نامه صورت گرفته قرار است با مجرمان بورسی که 
فرایندهای بسیار پیچیده ای در حوزه بازار سرمایه دارند، برخوردهای بسیار جدی صورت گیرد.

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری بازار سرمایه ایران )سنا(، مجید عشقی، در مراسم آشنایی 
با مفاهیم و کلیات بازار سرمایه ویژه پلیس امنیت اقتصادی فراجا که در محل سازمان بورس 
و اوراق بهادار برگزار شد، با اشاره به تفاهم نامه سازمان بورس و اوراق بهادار و پلیس امنیت 
اقتصادی که مهرماه سال جاری به امضا رسید، اظهار داشت: همکاری نزدیکی با مجموعه 
پلیس آغاز شده و طبق این تفاهم نامه قرار است با مجرمانی که فرایندهای بسیار پیچیده ای در 

حوزه بازار سرمایه دارند، برخوردهای بسیار جدی صورت گیرد.
وی، پیشگیری از تخلفات را اولویت مهم سازمان بورس و اوراق بهادار برشمرد و افزود: در 
مدیریت حقوقی-انتظامی، اداره ای تحت عنوان پیشگیری در این سازمان وجود دارد که وظیفه 
آن شناسایی جرایم، انتقال آن به معاونت های نظارتی و در نهایت اصلاح رویه و قوانین مربوط 

به تخلف و جرم است.
عشقی عنوان کرد: هیات رسیدگی به تخلفات نیز پرونده ها و شکایات را جمع بندی و علت 

تکرار تخلف ها را آسیب شناسی می کند.
پیشگیری از وقوع جرایم و تخلف در بازار سرمایه

وی با تاکید بر اینکه در سازمان بورس تمامی رویه ها اصلاح و آموزش های لازم به ذینفعان 
ارائه و وظایف هر کدام مشخص می شود، گفت: وقوع برخی تخلفات و جرایم در حوزه 
شرکت های بورسی و اعضای هیات مدیره آن به یکی از مشکلات سازمان بورس تبدیل شده که 

تعقیب کیفری آنها در سازمان و یا محاکم انجام می شود.

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه بر بحث پیشیگری از وقوع جرایم و تخلف 
در بازار سرمایه تاکید کرد و افزود: با توجه به جمعیت حدود ۸۵ میلیون نفری ذینفعان 
بورس و بازار سرمایه، اهمیت برخورد با تخلفات و برخی جرایم که منافع افراد زیادی را به 
خطر می اندازد، قابل توجه است چرا که حمایت از حقوق سهامداران اصلی ترین وظیفه 
سازمان بوده و بهتر است با شناخت برخی ساختارهای مختلف، وظایف خود را به درستی 

انجام دهیم.
فعالیت غیرمجاز نهادهای مالی در استان ها

وی تصریح کرد: فعالیت غیرمجاز برخی نهادهای مالی در استان ها به یکی از جرایم اصلی 
در بازار سرمایه تبدیل شده و شاهد پذیره نویسی های عمومی از سوی برخی افراد حرفه ای و 
یا شرکت هایی در استان ها هستیم که بدون مجوز سازمان بورس اقدام به پذیره نویسی کرده 
و منافع مردم را به خطر می اندازند. عشقی تاکید کرد: پذیره نویسی عمومی تحت هر عنوانی 
باید با مجوز سازمان بورس و اوراق بهادار باشد که با توجه به پرونده های مختلف در این زمینه، 

این سازمان از پلیس امنیت اقتصادی درخواست کمک و رسیدگی به این پرونده ها را دارد.
توسعه سرمایه گذاری غیر مستقیم

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار بر توسعه سرمایه گذاری غیر مستقیم در سطح بازار 
سرمایه تاکید کرد و گفت: یکی از برنامه های اصلی و جدی سازمان بورس، این است که 
با کمک نهادهای مالی تحت نظارت سازمان و بهره مندی از ابزارهای مالی جدید و همچنین 
صندوق های سرمایه گذاری، سرمایه گذاری غیر مستقیم در بازار سرمایه را توسعه دهد. وی، 
ایجاد بسترهای لازم به منظور مشارکت مردم در پروژه های واقعی و یا فعالیت های اقتصادی 
را از دیگر قدامات سازمان بورس برشمرد. عشقی برخورد قانونی با پذیره نویسان متخلف را 

اقدام مهم دیگر سازمان بورس ذکر کرد و توضیح داد: به منظور ایجاد بستر و فضایی امن 
برای سرمایه گذاری های مردم، با پذیره نویسان متخلف برخورد می شود تا سهامداران در فضای 

شفافی سرمایه گذاری کنند.
مستندسازی پرونده ها

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه صحبت های خود به تفاهم نامه آموزشی با 
پلیس اشاره کرد و گفت: پس از دوره آشنایی با مفاهیم و کلیات بازار سرمایه ویژه پلیس 
امنیت اقتصادی، با تشکیل گروه های کوچک و تخصصی، روند همکاری و تعامل سازمان 
بورس و پلیس ادامه خواهد یافت و امید می رود در بحث مستندسازی پرونده ها نیز اقدامات 

قابل توجهی صورت گیرد.
نظارت  تحت  اشخاص  تمام  بازار سرمایه می توان  از ظرفیت  استفاده  با  کرد:  بیان  وی 
شرکت های بورسی و نهادهای مالی را که ممکن است پرونده هایی داشته باشند بر اساس 
مستندات به درستی پیگیری کرد. البته ناگفته نماند، برخوردهای تخلفاتی از مجازات هایی که 

در دادگاه اعمال می شود، بازدارنده تر است.
کاهش فعالیت مجرمانه

عشقی مطرح کرد: در بحث مربوط به تحقیقات مقدماتی و تعقیب متهمان نیز همکاری ها 
باید گسترده تر شود و با ساز و کار روان تر و فرایند مشخص تر، روند همکاری ها تسریع یابد.

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در پایان خاطرنشان کرد: زمانی که متخلفان احساس 
کنند که به تخلفات و جرایم موجود در بازار سرمایه رسیدگی می شود، فعالیت های مجرمانه 
کاهش می یابد و فضای سالم تری با همکاری پلیس امنیت اقتصادی در بازار سرمایه ایجاد 

خواهد شد و مشارکت مردم در سرمایه گذاری ها نیز افزایش می یابد.

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرد
برخورد جدی با مجرمان بورسی با همکاری پلیس امنیت اقتصادی


